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ROMÂNIA 

JUDEȚUL  COVASNA 

CONSILIUL LOCAL AL ORAȘULUI COVASNA 

  

 

P R O C E S - V E R B A L  nr. 23/2024 

 

 

Încheiat astăzi, 21 octombrie 2024, orele 1400, cu ocazia ȘEDINŢEI 

EXTRAORDINARE a Consiliului Local al oraşului Covasna. 

Sunt prezenţi 11 consilieri în sala de ședințe, prin mediul online 

(SKYPE) participă consilierii: dl Bodo Tohotom, dl Enea Nicolae, dl Neagovici 

Vasile Cătălin, dl Bocan Ioan Marcel și dl Molnar Janos. Lipsește dna consilier 

Sasu Izabella. 

 

Participă la şedinţă: primarul orașului, dl Gyero Jozsef, secretar general, 

dna Vasilica Enea, director executiv al Asociației de Dezvoltare Intercomunitară 

SIMD, dl Ambrus Joszef. 

Consilierii au fost convocaţi în ȘEDINŢA EXTRAORDINARĂ prin 

Dispoziția primarului nr. 577/2024, care a fost adusă la cunoştinţa locuitorilor prin 

afişare la sediul propriu şi pe site-ul primăriei și comunicată consilierilor prin e-mail 

la data de 17 octombrie 2024. 

 

Dl Primar urează bun venit tuturor consilierilor care participă la a doua 

şedinţă extraordinară a consiliului local din luna octombrie 2024, care se desfășoară 

în sala de ședințe a Consiliului local Covasna. 

 

Președinte de ședință pentru luna octombrie a fost ales dl consilier Gazda 

Istvan în ședința extraordinară din 7 octombrie 2024. 

 

Dl președinte de ședință prezintă ORDINEA DE ZI a ședinţei aşa cum a 

fost propusă prin Dispoziţia Primarului, după cum urmează:  
 

Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului orașului Covasna în Adunarea Generală a Asociației de 

dezvoltare intercomunitară „Sistem Integrat de Management al Deșeurilor în 

județul Covasna”. 

Dl Primar propune suplimentare ordinii de zi cu un punct, respectiv: 

Proiect de hotărâre cu privire la declararea microbuzului electric de 16+1 

locuri ca bun mobil de interes public local, înscrierea acestuia în inventarul 

domeniului public al orașului Covasna și darea în administrare către Liceul 

Korosi Csoma Sandor. Ținând cont de faptul că acest microbuz a fost preluat de la 
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Consiliul Județean, trebuie să găsim o modalitate prin care poate fi folosită de elevii 

liceului Korosi Csoma Sandor, cât mai repede. 

Se supune la vot ordinea de zi completată, care se aprobă cu 16 voturi 

„pentru”– unanimitate. 

 

Se trece la discutarea punctului 1 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre 

privind acordarea unui mandat special reprezentantului orașului Covasna în 

Adunarea Generală a Asociației de dezvoltare intercomunitară „Sistem 

Integrat de Management al Deșeurilor în județul Covasna”. 

 

Dl Ambrus mulțumește pentru oportunitatea de a participa la ședința 

consiliului local și arată că acest sistem returo a fost benefic pentru țară, dar nu și 

pentru SIMD. Până anul trecut asociația valorifica 5 mii de tone de deșeuri 

reciclabile, atâta timp cât sistemele altora nici nu funcționau. Asociația suferă din 

cauza acestui sistem returo, până acum nu a fost percepută nici o taxă în plus pentru 

sortarea acestor deșeuri fiindcă ele erau valorificate și din vânzarea lor se acoperea 

manopera. S-a creat o gaură de 60% în venituri, au fost făcute reduceri de personal, 

de mașini, însă doar circa 20% s-a economisit.  

De ce este diferența asta între salubriști? Este o formulă de calcul dată de 

lege pe care trebuie să o respectăm, pe de altă parte depinde și de compactarea 

deșeurilor. Covasna și Târgu Secuiesc nu compactează așa de tare, dar la ceilalți, 

care compactează mai tare dezavantajul este că se strică mașinile mai repede. 

 

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe, 

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț 

– AVIZ FAVORABIL 

Comisia juridică şi pentru administraţia publică locală, apărarea ordinii 

publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţenilor, cele religioase şi alte 

drepturi 

– AVIZ FAVORABIL 

Comisia pentru turism şi agrement, protecţia mediului, agricultură şi 

silvicultură 

– AVIZ FAVORABIL 

Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  

 

Discuții: Dl Primar: adevărul este că la asta ne-am și așteptat, foarte multe 

deșeuri sunt valorificate pe alte căi iar costurile trebuie acoperite. Întrebarea noastră 

este cu cât se va scumpi tariful ce vor plăti locuitorii. 

Dl Ambrus: o să vină cu propunere și conducerea S.C. Gos Trans Com 

SRL, dar este vorba de 0,50 lei pe cap de locuitor.  

Dl Viceprimar: iar la utilizatorii non casnici este 10 lei majorarea. 

Dl Ambrus: trebuie să știți că în țară sunt foarte multe probleme, populismul 

nu duce la nimic bun. Eu vă mulțumesc că ne susțineți și ne sunteți alături. 
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Dl Primar: mai era vorba de reducerea costurilor. 

Dl Ambrus: da, mai puțin coroborat la sistemul de mediu, adică veți avea 

mai puțin de plătit la fondul de mediu. 

Dl Primar: din păcate nici așa nu putem atinge ținta. 

Dl Ambrus: da, orașele balneare sau turistice au un handicap în această 

privință, să vedem de acum încolo cum va funcționa acest lucru.  

Dl Primar: problema este că cantitatea deșeului depus se raportează la cap 

de locuitori, nu se ține cont de miile de turiști care vin la noi an de an. 

Dl Ambrus: să sperăm că, cu noul sistem ne vom descurca mai bine, ne vor 

valorifica mai multe deșeuri reciclabile. 

   

Nefiind alte discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe 

ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă 

 

HOTĂRÂREA NR. 133/2024 

privind acordarea unui mandat special reprezentantului orașului Covasna în 

Adunarea Generală a Asociației de dezvoltare intercomunitară ”Sistem 

Integrat de Management al Deșeurilor în județul Covasna” 

 

Se trece la discutarea punctului 2 de pe ordinea de zi, Proiect de hotărâre 

cu privire la declararea microbuzului electric de 16+1 locuri ca bun mobil de 

interes public local, înscrierea acestuia în inventarul domeniului public al 

orașului Covasna și darea în administrare către Liceul Korosi Csoma Sandor. 
 

Dl Primar prezintă referatul de aprobare și arată că în continuarea 

procedurii de preluare a acestui microbuz vine acest proiect de hotărâre. Se propune 

darea în administrare către liceu pentru transportarea elevilor, să fie folosit în scopul 

pentru care a fost achiziționat. 

 

Comisia pentru programe de dezvoltare economică – socială, buget, finanțe, 

administrarea domeniului public și privat al orașului, servicii publice și comerț 

– AVIZ FAVORABIL 

Comisia juridică şi pentru administraţia publică locală, apărarea ordinii 

publice, respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţenilor, cele religioase şi alte 

drepturi 

– AVIZ FAVORABIL 

           Comisia pentru învăţământ, cultură, sănătate, protecţie socială şi sport 

– AVIZ FAVORABIL 

Doamna Secretar General – AVIZ FAVORABIL  

 

Nefiind discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre, pe articole și pe 

ansamblu, care este aprobat cu 16 voturi ,,pentru”, după care se adoptă 
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HOTĂRÂREA NR. 134/2024 

cu privire la declararea microbuzului electric 16+1 locuri ca bun mobil 

de interes public local, înscrierea acestuia în inventarul domeniului public al 

orașului Covasna și darea în administrare către Liceul Kőrösi Csoma Sándor 

 

 

Nefiind alte discuţii domnul Preşedinte de şedinţă mulţumeşte pentru 

prezenţă şi închide şedinţa la orele 14.30. 

 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,   SECRETAR GENERAL 

                  GAZDA ISTVAN                     AL ORAȘULUI COVASNA, 

                                                                                         ENEA VASILICA 

www.p
rim

ar
iac

ov
as

na
.ro


